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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXXII/23 

LXXXII Sesja  w dniu 31 sierpnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 31 sierpnia 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 15:40 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXXII sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w dniu dzisiejszym na emeryturę przechodzi Pani 

Kundegunda Trynkos, Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Świerklańcu. 

W dalszej części złożył podziękowania oraz gratulacje w związku z przejściem na emeryturę. 

W dalszej części przedstawił najważniejsze aspekty kariery zawodowej Pani Kunegundy Trynkos.  

Następnie wręczył nominacje Panu Markowi Kubicy, który będzie pełnił funkcję Dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Świerklańcu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy w zakresie podatków za I półrocze 2023 r. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 632 w sprawie trybu i sposobu powoływania 
i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Świerklaniec. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 633 w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
odcinka ulicy Kościelnej w Świerklańcu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 634 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 635 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej na 2023 r. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 636 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy 
Świerklaniec za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania 
i ochrony kultury. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 637 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

10. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie 
Gminy Świerklaniec. 

11. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 27.07.2023 r. 
12. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie  

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 
13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między  

sesjami. 
14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 
15. Zakończenie. 

 

3. Informacja Wójta Gminy w zakresie podatków za I półrocze 2023 r. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Beata Kochman, Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych, przedstawiła 

najważniejsze informacje z zakresu realizacji podatków za I półrocze 2023 r. w Gminie 

Świerklaniec z uwzględnieniem prowadzonych postępowań komorniczych i wysyłanych 

upomnień.  

Informacja Wójta Gminy w zakresie podatków za I półrocze 2023 r., stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 632 w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Gminie Świerklaniec. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 632 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Świerklaniec.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Aleksandra Leszczyńska, Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego, 

poinformowała, że w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Śląskiego 
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w zakresie podjętej uchwały zaistniała konieczność wprowadzenia sugerowanych zmian 

i przedłożenia projektu uchwały do ponownego rozpatrzenia.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 632 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Grysko 

 

Uchwała Nr LXXXII/604/23 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Świerklaniec, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 633 w sprawie zaliczenia do kategorii 

dróg gminnych odcinka ulicy Kościelnej w Świerklańcu. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 633 

w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych odcinka ulicy Kościelnej w Świerklańcu.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że odcinek ul. Kościelnej 

w Świerklańcu uwzględniony w omawianym projekcie uchwały jest drogą wewnętrzną, a jej 

status ulega zmianie na drogę gminną publiczną, aby umożliwić współpracę z Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w zakresie skrzyżowania ulic Kościelnej, Parkowej 

i drogi krajowej nr 78. Dodała, że takie rozwiązanie umożliwi realizację zadań związanych 

z budową odpowiedniego zjazdu z drogi krajowej, zwiększeniem bezpieczeństwa 

rowerzystów itp.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 633 w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych odcinka 

ulicy Kościelnej w Świerklańcu.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Grysko 

Uchwała Nr LXXXII/605/23 w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych odcinka ulicy 

Kościelnej w Świerklańcu, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 634 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-

2038. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby punkt 6 i 7 porządku 

obrad został omówiony równocześnie.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 634 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2023-2038. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy oraz wynikające z nich zmiany wprowadzone do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 634 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, 

Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Grysko 

Uchwała Nr LXXXII/606/23 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 635 w sprawie wprowadzenia zmian 

w uchwale budżetowej na 2023 r. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 635 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 635 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 

2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, 

Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław 

Wasążnik 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Flakus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Jarka 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Grysko 

 

Uchwała Nr LXXXII/607/23 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r., 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 636 w sprawie przyznania dorocznej 

nagrody Gminy Świerklaniec za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 636 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy Świerklaniec za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że corocznie na 

podstawie uchwały i regulaminu przyjętego przez Radę Gminy, przyznawana jest nagroda 

w dziedzinie osiągnięć w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony 

kultury. W dalszej kolejności poinformował, że w bieżącym roku w dniu 28 lipca 2023 r. do 

Urzędu Gminy Świerklaniec wpłynął wniosek złożony przez Dyrektora Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Świerklańcu, która jako jednostka, zawnioskowała, aby nagroda została 

przyznana Stowarzyszeniu Miłośników Nakła Śląskiego im. Jana Bursiga. Nadmienił, że 

wniosek zawiera szczegółowe uzasadnienie wraz ze wskazaniem dotychczasowych 

osiągnięć w działalności kulturalnej, która skupia się na promowaniu historii Nakła 

Śląskiego i całej gminy. Działania poparte są szeregiem projektów kulturalnych 

i artystycznych.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 636 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy 

Świerklaniec za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony 

kultury.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław 

Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Tomasz Kania, Gerard Nickel 
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NIEOBECNI (1) 

Jacek Grysko 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że wręczenie nagrody Gracja 

odbędzie się na sesji uroczystej w dniu 25.09.2023 r. w Pałacu Kawalera w Świerklańcu.  

 

Uchwała Nr LXXXII/608/23 w sprawie przyznania dorocznej nagrody Gminy Świerklaniec za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury, stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.  

9.  Rozpatrzenia projektu uchwały nr 637 w sprawie przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 637 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Świerklaniec.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Barbara Bzdziuch, Inspektor Biura Rady Gminy, poinformowała, że do Rady Gminy 

zgodnie z właściwością została przekazana skarga na działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

Dodała, że ze względu na okresowy charakter pracy Rady Gminy został przedłożony projekt 

uchwały, w którym termin rozpatrzenia skargi ulega przedłużeniu do końca września 

bieżącego roku.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 637 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Grysko 
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Uchwała Nr LXXXII/609/23 w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

10. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji 

na terenie Gminy Świerklaniec. 

 W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie realizacji 

inwestycji w sołectwie Orzech zostały do wykonania przewierty pod drogą wojewódzką. 

Dodała, że mieszkańcy mogą występować do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji o warunki 

techniczne przyłączenia do sieci. Nadmieniła, że ZWiK na bieżąco będzie informować, gdy 

pojawi możliwość przyłączenia się do nowo wybudowanej sieci. W dalszej części 

poinformowała, że w sołectwie Nakło Śląskie trwają roboty budowlane. Następnie 

szczegółowo przedstawiła zakres obecnie realizowanych zadań i harmonogram robót.   

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą prowadzone prace w zakresie 

ul. Kwiatowej w Nakle Śląskim. W dalszej części, zwrócił się z prośbą o poprawę stanu 

nawierzchni, aby umożliwić mieszkańcom swobodne korzystanie z drogi.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w ciągu ul. Kwiatowej 

w Nakle Śląskim prace zostały zakończone i najprawdopodobniej jeszcze w tym tygodniu 

dojedzie do korytowania i odtwarzania nawierzchni.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, co było przyczyną przesunięcia lokalizacji 

odwiertów pod drogą wojewódzką w zakresie realizacji zadania w sołectwie Orzech. 

W dalszej części zwrócił się z prośbą, aby informacja na temat realizacji inwestycji 

związanej z budową kanalizacji była przekazywana radnym w formie dokumentu, a nie 

ustnie.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że zmiana lokalizacji przewiertu 

jest związana z wystąpieniem skały, która uniemożliwia przejście przewiertem. Nadmieniła, 

że zmiana lokalizacji wiąże się z koniecznością uzyskania zezwolenia od Zarządu Dróg 

Wojewódzkich.  

• radny Gerard Nickel zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób zostanie przyłączona 

kanalizacja do dwóch nieruchomości znajdujących się na początkowym odcinku 

ul. Wolności w Nakle Śląskim. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że do wspomnianych 

nieruchomości przewiertem zostaną wykonane sięgacze, aby nie doprowadzić do 

zniszczenia nawierzchni asfaltowej.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy zmiana lokalizacji przewiertów w Orzechu 

jest związana z tym, że warunku glebowe w omawianym miejscu zostały słabo rozpoznane 

lub nie zbadane.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że na etapie projektowania nie 

otrzymano zgody Zarządu Dróg Wojewódzkich na wykonanie odwiertów w ciągu drogi 

wojewódzkiej.  
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11. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 27.07.2023 r. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, odczytał treść wniosku w sprawie 

uzupełnienia treści protokołu złożonego przez Radnego Łukasza Lesika (wniosek stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu). W dalszej części poinformował, że projekt uchwały nr 629, 

który został wprowadzony do porządku obrad podczas sesji w dniu 27.07.2023 r. został 

przekazany radnym drogą elektroniczną przez Panią Sekretarz w dniu 26.07.2023 r. 

o godz. 10:54 drogą mailową. W dalszej części poinformował, że art. 4 ust. 4 statut Gminy 

Świerklaniec stanowi również o tym, że materiał i informacje o tych materiałach, mogą być 

również przekazywane na adresy mailowe, a nie tylko w systemie eSesja. Dodał, że 

w wspomnianej wiadomości email zostały przekazane jeszcze dwa projekty uchwał 

tj. Wieloletnia Prognoza Finansowa i projekt zmian w budżecie gminy, które są bardziej 

obszerne i skomplikowane, a głosowanie odbyło się bez zgłaszania problemu, a projekt 

uchwały na 1 stronę stanowi problem. Nadmienił, że kwestia rozpatrzenia skargi była 

procedowana przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, której członkiem jest radny Łukasz 

Lesik. Dodał, że wprowadzenie wnioskowanej zmiany prowadziłoby to konieczności 

uzupełnia informacji na temat terminu udostępnienia materiałów radnym do każdego 

rozpatrywanego projektu uchwały. W dalszej części poinformował, że projekt uchwały 

nr 629 został złożony przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji więc nie wymagał 

opiniowania podczas komisji przed sesją. 

• radny Łukasz Lesik poinformował, że jako członek komisji zajmował się tematem analizy 

przedmiotu złożonej skargi, ale podczas posiedzenia nie został przestawiony projekt 

uchwały. W dalszej części wyraził swoją wątpliwość, czy Przewodniczący Komisji może 

samodzielnie złożyć projekt uchwały, bo pozostali członkowie nie widzieli wspomnianego 

projektu uchwały przed złożeniem.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że projekt uchwały 

został sporządzony na podstawie ustaleń i głosowania przeprowadzonego przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji. Nadmienił, że projekt uchwały został wprowadzony do porządku 

obrad. W dalszej części wyraził swoją opinię, że radny Łukasz Lesik pomylił się 

w głosowaniu, a teraz próbuje się to zrzucić na brak możliwości do zapoznania z uchwałą.  
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• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że Przewodniczący Rady Gminy, powinien zgłaszać 

się dyskusji, gdy chce zabrać głos, a nie wypowiadać się bez tego. W dalszej części, 

potwierdził, że pomylił się w głosowaniu, co zostało również zgłoszone we wniosku 

formalnym, gdzie nie został dopełniony obowiązek, ponieważ Przewodniczący Rady Gminy 

nie poddał go pod głosowanie.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że wniosek formalny 

dotyczył przeprowadzenia reasumpcji głosowania. Nadmienił, że wniosek był bezzasadny, 

ponieważ nie było żadnych przeszkód technicznych, aby przeprowadzić to głosowanie, 

a zwykła pomyłka radnego nie stanowi podstawy do przeprowadzenia reasumpcji. 

Nadmienił, że w związku z tym podczas głosowań należy być bardziej uważnym 

i zapoznawać się z przekazanym materiałem.  

• radny Kazimierz Flakus wyraził swoją opinię, że przewodniczący komisji przed 

przedłożeniem projektu uchwały, powinien przedstawić projekt uchwały członkom komisji. 

W dalszej części wyraził swoją opinię, że w przypadku złożonego wniosku formalnego, Rada 

Gminy powinna mieć możliwość wypowiedzenia się w tym temacie. Następnie wyraził 

swoją opinię, że Przewodniczący Rady uznaje się za wszechmogącego, który narzuca coś 

i cenzuruje. W dalszej kolejności wyraził swoją opinię, że nieraz radni pomylili się przy 

głosowaniu i reasumpcja została przeprowadzona. Nadmienił, że należy wszystkich radnych 

traktować równo. Następnie wyraził swoją opinię, że kiedyś materiały radny otrzymywał na 

tydzień przed sesją, a teraz ten okres coraz bardziej się skraca.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że komisja kieruj 

projekt uchwały pod obrady, ale Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podpisuje projekt w imieniu komisji. Nadmienił, że takiego projektu nie ma obowiązku 

opiniować konkretna komisja stała Rady Gminy Świerklaniec. W dalszej kolejności, 

zaznaczył, że w trakcie obowiązującej kadencji, ani razu nie doszło do sytuacji, gdzie została 

przeprowadzona reasumpcja głosowania ze względu na pomyłkę w głosowaniu. Nadmienił, 

że przestrzega procedur. Dodał, że każdy radny zna statut i powinien wiedzieć w jaki 

sposób są do niego kierowane materiału. W dalszej kolejności poinformował, że przed 

okresem sesyjnym informacja o umieszczeniu materiałów przychodzi na maila, a materiały 

są umieszczane w systemie. Dodał, że nie może odpowiadać za to, czy radny dokona 

sprawdzenia maila. Nadmienił, że reaguje w momencie, gdy radni przekraczają granicę, ale 

wszyscy traktowani są na równi. Zaznaczył, że odpowiada za sprawne prowadzenie obrad. 
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• radny Łukasz Lesik poinformował, że radny w każdym punkcie porządku obrad może złożyć 

dowolną ilość wniosków formalnych. W dalszej części wyraził swoją opinię, że wcześniejsza 

wypowiedź Przewodniczącego Rady Gminy nie była formą korygowania pracy Rady, a tylko 

prywatną opinią, dlatego Przewodniczący powinien zgłosić się do dyskusji. Dodał, że każdy 

powinien równo przestrzegać statutu.   

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że niniejszy punkt 

dotyczy zatwierdzenia protokołu z poprzedniej sesji. Zaznaczył, że w przypadku, gdy 

dyskusja dotyczy kwestii merytorycznych zawsze zgłasza się do dyskusji, gdy chce zabrać 

głos.  

• radny Zbigniew Jarka poinformował, że Radny Kazimierz Flakus nie określił ilość radnych, 

a Przewodniczący Rady Gminy przekształcił wypowiedź. Dodał, że Przewodniczący Rady 

Gminy powinien skupić się na prowadzeniu obrad, a nie strofować czy zwracać uwagę ad 

persona, co jest poniżaniem ubranym w piękne słowa. Następnie wyraził swoją opinię, że 

sesje nie są prowadzone super.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że szanuje 

przedstawioną opinię, jednak się z nią nie zgadza. Jednak odstępuje od dalszej polemiki.  

• radny Michał Nolewajka poinformował, że protokół z sesji ma odzwierciedlać w sposób 

chronologiczny przebieg sesji. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy Radny Łukasz 

Lesik w trakcie posiedzenia wyartykułował zdanie, które chce, aby zostało zawarte 

w protokole.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady, poinformował, że zgłoszenie radnego Eugeniusza 

Wajsa zostało dokonane po zamknięciu dyskusji, w związku z czym głos nie zostaje udzielony.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęcia wniosku o uzupełnienie treści protokołu w punkcie 4 o informacje o terminie przesłania 

projektu uchwały nr 629 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec 

drogą elektroniczną wszystkim radnym.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (8) 

Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mirosław Bacik 

NIEOBECNI (1) 

Jacek Grysko 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół pozostaje  

w treści pierwotnej i nie ma konieczności jego głosowania w całości, co wynika z § 43 statutu 

Gminy Świerklaniec. 

 

12. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.  

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym przygotowanego planu kontroli 

zbiorników bezodpływowych na nieczystości płynne oraz przy domowych oczyszczalniach, 

w zakresie rowu zlokalizowanego w ciągu ul. Kościelnej w Świerklańcu.  

Radny Tomasz Kania opuścił posiedzenie.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w pierwszej kolejności 

zostaną skontrolowani mieszkańcy sołectwa Świerklaniec i Nowe Chechło, ponieważ w tych 

sołectwach inwestycja związana z budową kanalizacji została już zakończona.  

• radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, czy zadanie związane z wymianą stolarki 

okiennej wraz z miejscowym czyszczeniem elewacji w zabytkowym parku w Świerklańcu 

dotyczy budynku Urzędu Stanu Cywilnego.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że punkt dotyczy Pałacu 

Kawalera w Świerklańcu. Nadmieniła, że drugi wniosek został złożony na działania 

dotyczące dachu Pałacu Kawalera w Świerklańcu.  



13 
 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w uzupełnieniu wypowiedzi Zastępcy Wójta Gminy, 

poinformował, że w sprawozdaniu zawarty został tylko tytuł zadania, natomiast w opisie 

inwestycji wpisane są roboty konserwatorskie, restauratorskie i budowlane przy 

zabytkowym Pałacu Kawalera wpisanym do Rejestru Zabytków.  

• radny Wojciech Bacik poinformował, że chciał zadać to samo pytanie co poprzednik, więc 

odpowiedź została już udzielona.  

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, czy punkt dotyczący wymiany źródeł 

światła latarni parkowych, dotyczy bieżącej wymiany źródła światła czy jest to 

kompleksowa wymiana na bardziej energooszczędne. W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, czy do zadań gminy należy sprzątanie terenu przystani wędkarskiej przy 

zbiorniku Kozłowa Góra.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wskazany punkt 

sprawozdania dotyczy bieżącej wymiany. Dodała, że w najbliższym czasie zostanie 

przeprowadzone rozpoznanie w zakresie wymiany instalacji elektrycznej w parku. W dalszej 

części poinformowała o naborze do programu „Rozświetlamy Polskę”. Dodała, że teren 

przystani wędkarskiej przy zbiorniku Kozłowa Góra jest sprzątany przez gminę.  

• radny Eugeniusz Wajs zgłosił konieczność usunięcia suchych gałęzi znajdujących się na 

terenie parku w pobliżu starego zamku.  

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zaprosił na Dożynki Gminne, które odbędą się 03.09.2023 r. 

w Parku w Świerklańcu. W dalszej części przedstawił program wydarzenia i przedstawił 

informacje na temat Geburstagu Kołoca.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady, poinformował, że zgłoszenie radnego Mirosława 

Bacika zostało dokonane po zamknięciu dyskusji, w związku z czym głos nie zostaje udzielony.  
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15. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 15:40 

zamknął LXXXII sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


